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Uus töölepinguseadus
Räpina Äriabikeskus korraldab 
22. mail 2009 a. algusega kell 
11.00 Räpinas alates 01.07.09 
kehtima hakkava Töölepingusea-
duse alase koolituse. Lektoriks 
on Sotsiaalministeeriumi tööala 
asekantsler Egle Käärats. 

Innovatsiooniosakud
16. veebruaril avanes EAS-l 
väikeste ja keskmiste ettevõtete 
jaoks innovatsiooniosakute 
(osak) taotlusvoor. Osak on 50 
000 krooni sihtotstarbeliseks ka-
sutamiseks. Ettevõte saab osaku 
eest tellida Eesti mõnelt teadus-
arendusasutuselt (sh ülikoolilt) 
talle vajalikku arendustööd. 

Omafinantseerimise nõuet ei ole. 
Eeldus on, et ettevõttel ei ole välja 
valitud teadus-arendusasutusega 
eelneva aasta jooksul koostööd 
toimunud. Tegu on sisuliselt kin-
kekaardiga, mille mõte on anda 
väikestele ettevõtetele koostööko-
gemus ülikooli või muu teadus-
arendusasutusega. Taotlemiseks 
peab ettevõte täitma 3-4 lehekül-
jelise vormi ning esitama teadus-
arendusasutuse pakkumuse 
taotluses kirjeldatud ülesande 
täitmiseks. Aruandlus on samuti 
võimalikult lihtsaks muudetud. 
Täpsemat infot eelpool kirjeldatud 
teemadest leiad oma valla kodu-
lehe ettevõtluslingilt.

Infopäev ettevõtjale 
EAS korraldab koostöös Siht-
asutusega Archimedes ja Tartu 
Teaduspargiga infopäevad Eesti 
ettevõtjatele, kus tutvustame ra-
hastamisvõimalusi Euroopa Liidu 
koostööprogrammide raames. Se-
minar näitab, et kui ettevõttel on 
piisavalt innovaatiline idee, millel 
on kõlapinda ka mujal Euroopas 
ning head partnerid teadusasu-
tusest, on ka väikesel ettevõttel 
sõltumata tegevusalast võimalus 
osaleda väga suurte toetus-
summadega projektides. Teiste 
praktiliste näidete seas jutustab 
oma lugu Soome ettevõtja Seppo 
Laukkanen, kes tuleb rääkima 
oma mikroettevõtte osalemisest 
6. raamprogrammis. 

Infopäev toimub Tartus 
21.05.2009 kell 13.00-17.00 
Tartu Teaduspargis Riia 181A II 
korruse seminariruumis.

 

Pihkva delegatsioon 
Setomaal
14-15.mail külastas Setomaad 
Taani-Vene programmi liikmed 
koos Pihkva oblasti administ-
ratsiooni esindajatega. Taani-
Vene programmi eesmärgiks on 
arendada Pihkva ja Kaliningradi 
oblasti väike- ja keskmise suuru-
sega ettevõtteid. Visiidi eesmär-
giks oli näidata Setomaa näitel, et 
ääremaal on suhteliselt kasinates 
tingimustes võimalik arendada 
väikeettevõtlust, pöörates erilist 
tähelepanu turismiettevõtlusele. 
Visiidi käigus sõlmiti Setomaa 
Valdade Liidu ja Taani-Vene prog-
rammi vahel koostöökokkulepe 
tulevaseks koostööks ettevõtluse 
toetamise valdkonnas.

Urmas Peegel
Setomaa ettevõtlusnõustaja

urmas@setomaa.ee
53 22 6961

  ETTEVÕTLUS

Merlin Lõiv

Laupäeval, 16. mail oli esma-
kordne üle-Eestiline Muu-
seumiöö — 100 muuseumi 
avasid oma uksed tasuta kella 
seitsmest õhtul kuni südaöö-
ni. Kokku oli sel ööl erinevates 
Euroopa riikides avatud 2000 
muuseumi.

Osalevates muuseumites 
eksponeeriti olulist ja huvitavat 
museaali, toimusid kontserdid, 
viktoriinid, mälumängud, õpi- 
ja töötoad ning temaatilised 
ekskursioonid.

Muuseumiöö Obinit-
sa muuseumitares avas Terje 
Lillmaa. Ürituse raames li-
nastusid Obinitsa Seto Muu-
seumitarõs Meelis Muhu fil-
mid «Kihnu kosjad» ja «Kihnu 
pulm» ning toimus seto juttu-
dega DVD «Valgõ härg: kats 
tosinat seto jutust ja üts viil 
liisna» esitlus.

Filmi oli tulnud vaatama 
palju huvilisi nii Setomaalt kui 
ka kaugemalt. Filmi tutvustas 
ka režisöör Meelis Muhu ning 
külaline Kihnust juhatas sisse 
filmi kohalike pulmakommete 
tutvustamisega. n

Meelis Muhu.

Muuseumi aööst

Meremäe savipidu
16. mail toimus Meremäel 
viieteistkümnes savipidu, kus 
huvilised said õppida savi-
kedral treimist, angroobidega 
maalimist ning kipsmaskide 
valmistamist. Lisaks toimus 
traditsiooniline pikima savi-
vorsti voolimise võistlus ning 
spetsialistide juhendamisel 
leidsid aset erinevad loengud-
õpitoad. Margus Rump vedas 
enese lahtijoonistamise õpitu-
ba, kus huvilised said teada, 
mis tähendus on värvidel ja 
kuidas nende abil saab ennast 
väljendada. Arheoloogia ja aja-
loo sõbrad said kuulata Arvis 
Kiristaja loengust savileidudest. 
(Tekst ja fotod: Merlin Lõiv)

 
 

PILDI-
UUDIS

Millise mulje jättis kangakudumise konverents?
Värska kultuurikeskuses Seto 
Käsitüü Kogo ning Eesti Rah-
vakunsti ja Käsitöö Liidu koos-
tööna aset leidnud kahepäeva-
sel kangakudumiskonverents oli 
mitmekülgne ja rahvarohke — 
osalejaid oli üle saja. 

Konverentsil oli võimalus 
kuulata ettekandeid Eesti pari-
matelt tekstiilikunstnikelt, osa-
leda Kiravüü korraldatud kanga-
kudumise õpitubades ja vaadata 
DVD esilinastust kangakudumi-
se õpetusest Setomaal. Ajaleht 
palus konverentsi osalistel sünd-
muse järel muljeid jagada.(SM)

Liivi Soova
Eesti 
Rahvakunsti 
ja Käsitöö 
Lidu juhatuse 
esimeesA

Tänast üritust võib nimetada 
meie aastateema lippüritu-
seks, kuna Eesti Rahvakunsti 
ja Käsitöö Liidu loomisest on 
80. aastat ning seepärast on 
selle aasta teemaks valitud 
just kangakudumine kui üks 
traditsioonilisem valdkond 
rahvakunstis. Kogu konve-
rentsi võib lugeda kordaläi-
nuks — koht Värskas, Seto 
Pitsi päevad, kohalik tradit-
siooniline käsitöö, õpitoad, 
Jüripäev. See kõik oli väga 
emotsionaalne kogemus.

Marika 
Ahven
käsitööline 
Tallinnast

Alguses kava vaadates tun-
dus, et liiga vähe on sisulisi 
ettekandeid, aga tegelikult 
rohkem polekski jaksanud 
kuulata. Kui esimesel päeval 
sain põhiteadmisi — mis on 
ERM-is olemas, kes oskab 
mida teha, siis teisel päeval 
sai selliseid ulmemõtteid 
mõelda — mida kõike annab 
kangakudumisega teha. 
Esinesid Kunstiakadeemia 
inimesed, kes eksperimen-
teerivad vaipade kangaku-
dumisega. Näiteks keegi 
teeb ise lõnga ja siis kasutab 
lisaks sünteetilisi materja-
le ja saab väga huvitavaid 
lahendusi, Väga tore oli see, 
et kogu seltskond läks edasi 
pitsinäitusi, kus oli uusi ja 
vanu esemeid — see oli ka 
väga hea.

Ingrit Kala
Kirävüü esinaine

Meie ülesandeks oli õpitu-
bade läbiviimine. Huvi suur 
— oli väga erinevaid — nii 
proffe kui huvilisi. Hamekäis-
te kudumine on selline, mida 
tegelikult pole keegi osaleja-
test teinud. Maatelgede peal 
kudumine oli ka selline, mida 
teised pole saanud proovida 
— muudes kohtades on need 
teistmoodi hoopis. 

Oli hea, et sai sündmust 
kompaktselt korraldada 
— Kultuurikeskuse ja Kirävüü 
baasil. Küsimusi ja arutelusid 
tekkis väga huvitavaid, mida 
ise poleks osanud arvata. 
Kõivo Anne on nii suurte 
kogemustega, et tema naljalt 
ühelegi küsimusele vastust 
võlgu ei jää. Meil oli selles 
suhtes kindlus.

Sigre 
Andreson
Käsitüü Kogo 
juht

Hästi palju olen saanud 
positiivset tagasisidet neilt 
inimestelt, kes osalesid. Kõik 
loengud olid väga huvitavad 
ja see kooslus, et sündmus 
oli samal ajal Jüripäeva ja 
Seto Talumuuseumis toimu-
nud pitsipäevadega — see oli 
hästi võimas!

Kultuurikeskuses oli mõ-
nus seda asja teha. Kirävüül 
olid väga toredalt korraldatud 
õpitoad — enamus osaleja-
test käis sealt läbi. Meeskond 
oli väga tubli — ega see lihtne 
ei ole, kuna kuus kuud oli 
käsitööfoorum, mis sama-
moodi üle saja osalejaga. 
See on päris hea saavutus, 
et taas enam kui sada oma 
ala asjatundjat kokku tuli. Ja 
lisaks saime uuesti tiražeeri-
tud kangakudumise DVD.


